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Csanyteleken 
megújult 
a templom 
Megúju l t , megszépül t a csany-
teleki N e p o m u k i Szent Já-
nos - t emplom a Sapard-pályáza-
ton nyert ö tvenmi l l ió for in tból , 
amelyet min tegy t i zenö tmi l l ió -
val k iegészí te t t a Gyulay Endre 
veze t te egyházmegye. A felúj í -
tási m u n k á k a t Valkai József ter-
vezte és szervezte . 

A jelenlegi csanyteleki templom 
165 éve épült, s bár többször javít-
gatták, az utóbbi évtizedben álla-
pota kezdett veszélyessé válni. A 
község előző polgármestere meg-
bízta Valkai Józsefet, készítse el a 
felújítási tervet, ez 1999-ben meg 
is történt. Ennek átdolgozott vál-
tozatával pályáztak, sikerrel, és 
tavaly megkezdődött a munka . 
Szigetelték a felvizesedett falakat, 
megújult a homlokzat, a tetőszer-
kezet, a torony, a gömb, rajta a 
messze fénylő kereszttel. Közre-
működöt t ebben az örökségvédel-
mi hivatal, a, Sapard-iroda, a res-
taurátorok és több más szakem-
ber. Még a tefnplom éjszakai meg-
világítására is jutott pénz. A beru-
házás 65 millió forintba került, 
ebből 50 millió uniós forrás, a 
többit az egyházmegye biztosítot-
ta. 

- Gyulay Endre megyés püspök 
sokat segített, a teljes pénzügyi 
finanszírozás az ő vállát nyomta, 
mivel a pályázati pénzekhez utó-
lag lehet hozzáju tn i - tud tuk 
meg a tervezőtől. 

Amikor Veres János korábbi, s 
Forgó Henrik mai polgármester 
megkérte Valkai Józsefet, vegye 
kézbe a templomfelúj í tás t , 
ö römmel vállalta. Ha minden jól 
megy, a t emplom felújítása ha-
marosan tovább folytatódik. 

B. GY. GY. 

A m e g ú j u l t csanyte lek i t emp-
lom Fotó: Bálint Gyula György 

Petárda nélkül is hangos lesz a szilveszter Szegeden 

Tücatszámra vitték a rakétákat 
Tegnap óta lehet vásárolni az 
úgynevezet t ke t tes kategóriába 
ta r tozó tűz i j á t ékoka t - bomba-
te lepeket , római gyertyákat és 
füs tg ráná toka t . A kü lönböző 
fan táz ianév a la t t f u t ó t e rmé-
keket már az első napon tu-
ca t számra v i t t ék a bol tokból 
Szegeden. 

Sárosi József, az egyik pirotech-
nikával is foglalkozó szegedi üz-
let műszaki vezetője lapunknak 
elmondta: már kora délelőtt 
nagy t u m u l t u s alakult ki náluk -
a vásárlók többsége mihamarabb 
be akarta szerezni a szilveszteri 
durrogtatni valót. Számítot tak is 
a nagy forgalomra: a kettes kate-
góriájú termékekre a hónap fo-
lyamán több száz előrendelés ér-
kezett. 

A k íná la t h a t a l m a s - állapí-
t o t t uk meg. Több m i n t ha tvan-
féle égi t ü n e m é n y közül vá-
l a sz tha tunk . - Szerdától t e rmé-
szetesen a nagyobb hatóanyag-
gal rendelkező b o m b á k a t és ra-
ké táka t viszik többen, de a 
fú s tg ráná t - ami legalább akko-
rá t szól, m i n t a bet i l to t t petár-
da - t a r t j a dobogós helyezését -
m o n d j a a műszak i vezető. Azt 
is e lárul ja : akadt olyan vásárló, 
aki több t ízezer for in to t ha-
gyott az üz le tben. 

A többség azonban pár ezer fo-
rintnál n e m költ többet az égi 

.csodákra. Közéjük tartozik Hor-
váth Krisztián is, aki mindenféle 
forgós, színes, durranós, pörgety-
tyús termékkel távozott az üzlet-
ből. - Közel négyezer forintot fi-
zet tem, és a haver ja immal fo-
gom eldobálni őket valahol a Ká-
rász utcán. 

Kovács Sándor fél tő gonddal 
teszi kocsija csomagta r tó jába a 
t i zenha t lövéses bombate lepe t . 
A férfi feleségével és fiával vá-
lasz tot ta ki a legmegfelelőbb 
robban tan i valót - ha tezer fo-
r in to t f izetet t érte. Kovács Sán-
dor n e m a belvárosban próbálja 

Az á r u s o k n a k bőven akadt m u n k á j u k Fotó: Karnok Csaba 

ki a bombáka t , kertes h á z u k 
van, o t t k ívánja a magasba lőni 
rakétá i t . 

Ellátogattunk egy hipermarket 
parkolójába is, ahol konténerből 
árul ták a szilveszteri portékát. 
Kevesebb vevőt és szegényebb kí-
nálatot talál tunk, bár a raptor és 
a T-Rex jól fogyott. Utóbbiból 
vett Nagy József is - gyerekei 
megbízásából. Az őshüllő mellé 
katyusa és sikoly rakéta került -
f iainak lesz mivel durrogtatniuk 
szilveszter éjjelén. 

A nagy vásár lás közepet te 

NEGY NAPIG SZABAD A VASAR 
Kis tűzijáték terméket - a petárda kivételével - nagykorú személyek de-
cember 2 8 - 3 1 . között engedély nélkül megvásárolhatják, birtokolhatják, i l-
letve egy időben összesen 3 kilogrammig tárolhatják. A termékeket a hasz-
nálati utasításban meghatározottak szerint december 31-én este 6 órától 
másnap reggel 6 óráig lehet felhasználni. A fel nem használt kettes kate-
góriájú pirotechnikai terméket öt napon belül mindenkinek kötelessége 
visszavinni abba az üzletbe, ahol azt vásárolta. 

azér t n e m árt , ha az e ladóktól 
a tűz i j á t ékok szakszerű fel-
haszná lásá ró l is é rdek lődünk . 

Igaz ugyan, hogy m i n d e n meg-
vásárol t darab mel lé magyar 
ha szná l a t i u t a s í t á s t jár, n e m 

ár t az elővigyázatosság. Sárosi 
József is erre h ív ta fel a figyel-
m e t . - Bár a t e r m é k e k b iz ton-
ságosak, akad t olyan vásár ló , 
aki rákérdeze t t : a nagy róma i 
gyertyát ugye e lengedhet i a ke-
zéből. Ez súlyos c sonko lá shoz 
veze te t t vo lna . 

A 30-45 mil l iméter á tmérő jű 
termékeket csak ott használ juk 
fel, ahol m i n i m u m tizenöt méter 
sugarú szabad helyünk van, szi-
gorúan a földről indítva őket - ta-
nácsolja a szakember. 

K. G. G. 

Természetfotós könyv 
Négy Évszak Hódmezővásá rhe lyen c í m m e l jelent meg Baranyai 
Antal t e rmésze t fo tós könyve. A város támogatásáva l kiadot t kö-
te thez Lázár János po lgármes te r írt a jánlót , a tö r téne t i részt pedig 
Kruzslicz István, Dömötör János, Kotymán László és Lelkes István 
készí te t te . 

HOGYAN TELT AZ EVE? 
Bálint Ferenc, a Forrás Szálló főszakácsa (31 éves) 

„Aranyérmet nyertem" 
Ezer éve n e m lá t ta lak , 
m i n t h a n e m is ugyan-
abban a városban él-
nénk , hogy vagy? A vé-
le t lenül összefu tó is-
merősök szokásos kér-
désére a rövid válasz: 
köszönöm, jól. Sosem 
t u d j u k meg, valójában 
mi fogla lkozta t ja a má-
sikat , mi t ö r t é n t vele -
és mi n e m . A fön t iné l 
egy kicsivel hosszabb 
válaszért mos t mi ke-
ressük meg az önök is-
merősei t . Mi lyen volt 
az éve? - ké rdezzük a 
szegedieket december 
hátra lévő nap ja in . 

„Mozgalmas év ér mos t 
véget, szinte minden 
hét végén készül tünk 
valamilyen nagy ren-
dezvényre. Számomra 
pedig különösen sikeres 
esztendő volt ez, hiszen 
a Magyar Gasztronó-
miai Társaság és a Ta-
verna Gaszt ronómiai 
Társaság aranyérmét 
nyer tem el egy budapes-
ti versenyen. Sokat se-
gített a felkészülésben a 
szálloda és a szálloda-

Bál in t Ferenc Szeged legnagyobb szá l lodá jának 
konyhá j á t i rány í t j a Fotó: Gyenes Kálmán 

lánc vezetése. Trénin-
gekre jártam minden 
hónapban és i t thon is 
készültem. 

Egy é t termi dísztálat 
készí tet tem a verseny-
re. Hideg előételként to-
fu carpacciót adtam, 
balzsamecettel, ezt zöld 
spárga kapucsínó kö-
vette. Meleg előételként 
grillezett lazacot kínál-
t a m gőzölt laposhalfilé-
vel, medi terrán salátá-
val, feketebabos rizskö-
rettel. A főétel fafül-

gombával töltött vadka-
csa volt, szójapácban 
érlelve, meleg zöldség-
pudinggal. Majd házi-
nyúl következett nyár-
son; és fácáncomb pap-
rikásan érlelve, töltött 
tésztával. Végül jog-
hur tpuding mandar in-
zselével és vanília 
mousse zárta a menü-
sort. Ezt az ételsort ma-
gam áll í tot tam össze, a 
szállodalánc tapasztalt 
mesterszakácsai csak a 
versenyre való felkészü-

lésben segítettek. Hoz-
zájárul persze a jó ered-
ményhez az is, hogy 
gyúj tóm a nemzetközi 
szakfolyóiratokat, kö-
vetem a szakma fejlődé-
sének irányait. 

Remélem, az ered-
ménynek a mindennap i 
m u n k á b a n is van lát-
szatja, ezen dolgozik az 
ál talam irányított 17 
fős konyhai személyzet. 
Örülök, hogy pár év 
csend u tán újra meg-
élénkült az idegenforga-
lom Szegeden, és sze-
rencsére egyre több ven-
déget fogad a mi szállo-
dánk is. 

Azt sajnálom csak, 
hogy Magyarországon a 
gasztronómiával n e m 
foglalkozik olyan részle-
tesen a média, m i n t pél-
dául a sportokkal, pedig 
külföldön ez népszerű 
téma, sokakat érdekel. 
Bár az aranyérem sokat 
jelent, továbbra is azt 
vallom, a legnagyobb el-
ismerés az, ami t a ven-
dégtől kapunk távozás-
kor, és jövőre is ezért 
szeretnénk dolgozni." 

Betiltották 
a lövöldözést 
A szegedi felsővárosiak t i l takozására és l a p u n k 
c ikké t követően a jegyző kor lá tozta az Etelka sori 
lőtér működésé t , és vizsgálatot rende l t el az 
e lviselhetet len za j m i a t t . A végleges dön tés sze-
r in t a l é t es í tményben n e m lehet 5,6 mm-es ka-
l ibernél nagyobb lőfegyvert haszná ln i és vezetői 
összeférhete t lenséget is megá l lap í to t tak . 

A hatalmas zaj miatt panaszkodtak a szegedi felsővá-
rosi lőtér környékén élők. A lapunkban megjelent 
cikk hatására Mózes Ervin jegyző azonnah vizsgálatot 
rendelt el, és korlátozta a lőtér működését. A lakók ez-
után nyugodtabban pihenhettek, de a fegyveres őr-
ző-védők más városba kényszerültek gyakorolni. 

Az Etelka sori lőtéren hosszú időn keresztül csak 
légfegyverrel, illetve kisöblű fegyverekkel végeztek 
gyakorlatokat. Az utóbbi években azonban nagyöb-
lú maroklőfegyvereket is használtak. A zaj mia t t 
beérkezett lakossági bejelentés alapján a jegyző el-
rendelte a lőtér akusztikai szakértői vizsgálatát. Ki-
derült: a lőtér jelenlegi műszaki kiépítettsége mel-
lett az 5,6 m m - e s M C M típusú lőfegyver használa-
ta során n e m lépik túl a zajhatárértéket , de ennél 
nagyobb tel jesí tményű fegyverek esetében igen. 

Az önkormányzat ifjúsági és sportbizottsága a vizs-
gálatok u tán határozatot hozott: az Etelka sori lőtér 
jelenlegi műszaki állapotában nem üzemeltethető 
teljes biztonsággal, ezért a lakosság nyugalma érde-
kében a korábban ideiglenesen elrendelt korlátozást 
állandósítani kell, és ki kell terjeszteni valamennyi 
5,6 mm-esnél nagyobb lőfegyver használatára. 

- Az önkormányza tnak jelenleg nincs pénze a lő-
tér korszerűsítésre. A hasznosításra és üzemelte-
tésre, különös tekintettel a biztonsági és za jmente-
sítési korlátozásokra, magántőkét kell bevonni -
mond ta Pintér Ferenc, a körzet önkormányzat i 
képviselője. 

A vizsgálat összeférhetetlenségét is feltárt: a lőtér 
létesítményvezetői feladatait ellátó Andrássy Ár-
pád az objektumot tér í tésmentesen bérlő Szeged 
Városi Lövészklub elnöke is. A városi sportigazga-
tóság igazgatójának, Mezei Richárdnak - a határo-
zat szerint - haladéktalanul meg kell szünte tni a 
lőtér vezetőjének munkakör i összeférhetetlensé-
gét. Az igazgató e lmondta: január elején ezt a prob-
lémát is megoldják. 

CS. G. L. 

Kass Jánost 
köszöntötték 
a városházán 

Kass János szívből ö rü l t ú j al-
b u m á n a k Fotó: Gyenes Kálmán 

Kass János 
g ra f ikusmű-
vészt köszön-
t ö t t é k tegnap 
dé lu tán a sze-
gedi városhá-
zán 78. szüle-
tésnap ja al-
ka lmából . 

Az ünnepsé-
get egybekö-
tö t ték a Kos-
suth-dí jas gra-
f ikusművész, 
Szeged dísz-
polgára tiszte-
letére összeál-
l í tott a lbum 
díszbemutató-
jával. Az ün-
nepségen Vö-
rös Gabriella, 
a Móra Ferenc 
M ú z e u m igaz-
gatója mon-
dot t köszön-
tőt. Deák Fe-
renc Mun-
kácsy-díjas 
graf ikusmű-
vész az al-
bumról be-
szélt, ma jd 
Megyik And-
rás, a gyulai 
Dürer Nyom-
da nyugalma-
zott igazgató-
ja, va lamin t 
Kozma József 
alpolgármes-
ter m o n d o t t 
ünnep i beszé-
det 


